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P r o t o k ó ł   Nr XXXVI/2014 

 

z  sesji Rady Gminy Zarszyn odbytej w dniu 29 stycznia  2014 r.  w sali posiedzeń Urzędu 

Gminy w Zarszynie ul. Bieszczadzka 74. 

 

Początek sesji godz. 12:00     zakończenie – godz. 15:10 

 

Radni obecni: 

 

1. Konieczny Janusz  

2. Dębski Janusz  

3. Niemiec Wojciech 

4. Burczyk Stanisław 

5. Bałut Krzysztof 

6. Gierad Alfreda 

7. Malik Adam 

8. Małek Janusz 

9. Mindur Andrzej 

10. Orybkiewicz Jan 

11. Stączek Jerzy  

12. Szajna Anna 

13. Trygar Krystyna 

14. Tutak Piotr 

15. Twarda Renata 

 

Ponadto w sesji uczestniczyli : 

 

- Wójt Gminy Zarszyn      - Pan Andrzej Betlej 

- Zastępca Wójta Gminy Zarszyn    - Pan Zbigniew Dec 

- Sekretarz Gminy Zarszyn     - Pan Andrzej Piotrowski 

- Skarbnik Gminy       - Pani Ryszarda Mikołajek 

- Radca prawny      - Pani Agata Kustra Frączek 

- Kierownicy jednostek organizacyjnych Gminy i referatów w Urzędzie Gminy 

- Sołtysi 

- mieszkańcy Jaćmierza w liczbie – 2 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Wniesienie poprawek i uwag do protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Interpelacje radnych. 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie między sesjami, w tym z realizacji 

uchwał Rady Gminy. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu  Sanockiego. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Zarszyn na lata 2014-2023. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2014 r.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wsparcia w formie posiłku, świadczenia 

pieniężnego na zakup posiłku lub żywności albo świadczenia rzeczowego w postaci 

produktów żywnościowych. 
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10. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. 

11. Sprawozdanie z działalności stałych komisji Rady Gminy w 2013 r. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Gminy 

Zarszyn na 2014 r. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie planu pracy Rady Gminy Zarszyn na 2014 r. 

14. Wolne wnioski i zapytania. 

15. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania. 

16. Zakończenie sesji. 

 

Ad. 1. Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny, na wstępie powitał 

radnych i zaproszonych gości. Na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji uczestniczy  

15 radnych. Obrady były zatem prawomocne do podejmowania  uchwał. 

 

Ad. 2. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny na wniosek Wójta  zaproponował 

dwie zmiany w porządku obrad.  

- Jako pierwszą poddał pod głosowanie zmianę  polegającą na ustaleniu nowej  kolejności 

podejmowania uchwał, proponując, aby uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Zarszyn na lata 2014-2023 podejmowana była po zmianie uchwały 

budżetowej na 2014 r. Powyższą zmianę w  porządku obrad radni przyjęli jednomyślnie. 

- Druga zmiana dotyczyła przyjęcia do porządku obrad dodatkowego projektu uchwały  

w sprawie zatwierdzenia i przyjęcia do realizacji projektu pn.”Modernizacja oddziałów 

przedszkolnych w Gminie Zarszyn” w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki. 

Wniosek ten również przyjęty został jednomyślnie.  

Innych propozycji zmian  w porządku obrad nie zgłoszono.  

 

Po wprowadzeniu w/w zmian porządek obrad przedstawiał się następująco; 

1.Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2.Przedstawienie porządku obrad. 

3. Wniesienie poprawek i uwag do protokołu z poprzedniej sesji. 

4.Interpelacje radnych. 

5.Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie między sesjami, w tym z realizacji uchwał 

    Rady Gminy. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu  Sanockiego. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2014 r. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zarszyn  

    na lata 2014-2023. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wsparcia w formie posiłku, świadczenia  

    pieniężnego na zakup posiłku lub żywności albo świadczenia rzeczowego w postaci  

    produktów żywnościowych. 

10.Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

    odpadami  komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. 

11.Sprawozdanie z działalności stałych komisji Rady Gminy w 2013 r. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Gminy 

      Zarszyn na 2014 r. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie planu pracy Rady Gminy Zarszyn na 2014 r. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie zatwierdzenia i przyjęcia do realizacji projektu  

      pn.”Modernizacja oddziałów przedszkolnych w Gminie Zarszyn” w ramach Programu  

     Operacyjnego Kapitał Ludzki. 

15. Wolne wnioski i zapytania. 
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16. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania. 

17. Zakończenie sesji. 

 

Ad. 3. Nie wniesiono propozycji i uwag do protokołu z sesji Rady Gminy Zarszyn  

Nr XXXV. 

 

Ad. 4. W punkcie interpelacje radnych – interpelacji nie zgłoszono. 

 

Ad. 5. Wójt Gminy złożył sprawozdanie ze swojej działalności w okresie między sesjami ,  

a także z realizacji uchwał Rady Gminy,  ilości wydanych zarządzeń  i  z działalności 

poszczególnych referatów w Urzędzie Gminy.  Informacje te stanowią załączniki do protokołu. 

Nad złożonymi sprawozdaniami w dyskusji głosu nie zabierano.  

 

Ad. 6.   Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały w sprawie  udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu  Sanockiego. 

Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem mówiącym o tym, że w związku  

z zamiarem realizacji na terenie Gminy Zarszyn zadania inwestycyjnego pn. „Przebudowa 

drogi powiatowej nr 2059R Zarszyn – Odrzechowa”, Powiat Sanocki zwrócił się z prośbą 

o współfinansowanie przez Gminę Zarszyn wkładu własnego w/w inwestycji w wysokości  

50% wartości tego wkładu. Uchwałą Nr XXXIII/294/2013 Rady Gminy Zarszyn z dnia 23 

września 2013 r. w sprawie przystąpienia Gminy Zarszyn do projektu pn. „Przebudowa drogi 

powiatowej nr 2059R Zarszyn – Odrzechowa” w ramach „Narodowego Programu Przebudowy 

Dróg Lokalnych – Etap II. Bezpieczeństwo – Dostępność – Rozwój” realizowanego przez 

Powiat Sanocki, Rada Gminy Zarszyn wyraziła wolę przystąpienia Gminy do realizacji w/w 

projektu. W 2013 r. Powiat Sanocki złożył wniosek o  dofinansowanie, a poziom 

dofinansowania ze środków budżetu państwa zgodnie z zasadami programu  nie może 

przekroczyć 50%. W przypadku zakwalifikowania do dofinansowania zadanie realizowane 

będzie w 2014 r. w ramach „Narodowego Programu Przebudowy Dróg lokalnych – Etap II. 

Bezpieczeństwo – Dostępność – Rozwój”. Orientacyjna wartość całości wkładu własnego 

wynosi ok. 1.068.000,00 zł, z czego udział Gminy Zarszyn wynosi 534 000,00 zł. Środki 

finansowe na realizacje w/w zadania zostaną przekazane w formie dotacji celowej jako pomoc 

finansowa udzielona przez Gminę Zarszyn dla Powiatu Sanockiego. 

Po podjęciu w/w uchwały zostanie zawarta umowa pomiędzy Gminą Zarszyn, a Powiatem 

Sanockim, w której będą określone szczegółowe warunki przekazywania i rozliczania dotacji. 

Mając powyższe na uwadze przy uwzględnieniu pogarszającego się stanu technicznego 

przedmiotowej drogi podjęcie niniejszej uchwały jest zasadne. 

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

oznajmił, że członkowie Komisji na posiedzeniu w dniu 28 stycznia br. pozytywnie 

zaopiniowali w/w projekt uchwały. Mówiąc ,że „będzie to nasz wkład  w budowę drogi 

powiatowej Zarszyn-Odrzechowa”, Przewodniczący Komisji zaznaczył, iż w trakcie tego 

posiedzenia pojawiały się wnioski, aby w przyszłości  wybudować  w Posadzie Zarszyńskiej  

chodnik  wzdłuż planowanej  do odbudowy  drogi  w obrębie sklepu na tzw.  krzyżówce 

i  w górę tej drogi. Jest to oczywiste zadanie Powiatu Sanockiego. 

- Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Sanockiego. Uchwała podjęta została 

jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  
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Ad.7. Kolejny punkt porządku obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie zmian w uchwale 

budżetowej na 2014 r.  

W imieniu Wójta głos zabrała Skarbnik Gminy Pani Ryszarda Mikołajek, która wskazała na 

autopoprawki wniesione do projektu w/w uchwały mówiąc,  iż ogólna kwota dochodów 

i wydatków nie ulega  zmianie  i są to drobne poprawki  zapisów w poszczególnych paragrafach.  

Zmiana ta dotyczyła zmiany treści zapisu w dziale 700 rozdz. 70005,  zmiana zapisu paragrafu 

w dziale 700- zamiast 6260 na 6280, zmiana zapisu § 3 ust. 1, zmiana zapisu w § 4 i dodanie  

§ 5 w sprawie ustalenia limitu zobowiązań w 2014 r. dodanie § 6 oraz zmiana kolejności 

następnych paragrafów. 

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

oznajmił, że w/w projekt uchwały był szczegółowo analizowany na posiedzeniu  Komisji 

odbytym w dniu 29 stycznia 2014 r. W trakcie prowadzonej  dyskusji członkowie Komisji 

głosami 3 „za”, 1 przeciw, 4 „wstrzymujących się” przegłosowali o wniosek o skreślenie 

zaplanowanych w dziale 921  Kultura i Ochrona Dziedzictwa Narodowego  - Inwestycje  

i zakupy inwestycyjne wydatki na programy finansowane z udziałem środków, których mowa 

w art. 5 ust.1 pkt. 2i3 „Tradycje, zwyczaje, przyjaźń w regionie podkarpackim” środków 

wysokości  400 tys, zł na budowę amfiteatru w Pielni. Przewodniczący Komisji wyjaśnił, że 

wniosek ten został podyktowany tym, iż powyższa kwota przeznaczona  jest jako dodatkowa  

do złożonego wniosku na budowę  amfiteatru w Pielni, tj. na realizację zadań w zakresie 

zagospodarowania terenu przy tej budowie. Na to zadanie  Gmina nie otrzymała 

dofinansowania, gdyż   koszty jego realizacji instytucja finansująca uznała jako 

niekwalifikowalne. Gmina ma prawomocne pozwolenie na budowę amfiteatru wraz  

z zagospodarowaniem wokół terenu, tj. na budowę alejek, oświetlenia, ogrodzenia, parkingu 

itp. Przewodniczący Malik zaznaczył, że „na obecną chwilę nie stać nas  na dołożenie do tej 

inwestycji kwoty  400 tys. zł,” być może jeżeli zajdzie taka potrzeba w sytuacji której nadzór 

budowlany nie dopuści tej inwestycji do  użytku bez wybudowania infrastruktury 

towarzyszącej,  wówczas będzie musiał zostać  przygotowany  dodatkowy  przetarg na 

realizację w/w zadań do sfinansowania w ramach  środków własnych. 

 

- Radny Janusz Dębski powiedział, iż również nie zgadza się na   wydatkowanie kwoty  

400 tys. zł na realizację tego zadania, polegającego na „upiększeniu terenu”, gdyż nie jest to 

zadanie pierwszej potrzeby, jak budowa drogi, kanalizacji czy wodociągu. Jeżeli jednak 

wystąpi taka potrzeba, to wówczas będzie można przystąpić do ponownego rozpatrzenia 

sprawy.  Następnie dodał, że za kwotę 400 tys. zł można poprawić stan nawierzchni  dróg i to 

jest potrzebne, a „ ta inwestycja będzie mieć tylko efekt wizerunkowy”, polegać będzie  na 

budowie alejek,  miejsca postoju dla samochodów,  która to infrastruktura będzie 

wykorzystywaną parę  razy w roku. Radny przypomniał , że kiedyś też nie było środków na 

budowę placu przyszkolnego  i garażowanie samochodów przy  SP i Gimnazjum w Długiem  

i to zadanie w części nadal czeka do realizacji. W związku z tym, że „nie jest to zadanie 

pierwszej wagi,  to niech  czeka, być może  kiedyś się do niego powróci”. 
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- Radny Jan Orybkiewicz zaznaczył, że chce bronić projektu dla Pielni i powiedział, iż 

nieprawdą jest – co  powiedział Radny Dębski ,  że parking będzie wykorzystywany kilka razy 

w roku, gdyż w  Domu Strażaka  w Pielni  jest Izba Lekarska do której przyjeżdżają pacjenci, 

w sali widowiskowej odbywają się różnego rodzaju imprezy i na pewno taki  parking jest 

bardzo potrzebny,  w Pielni brakuje takiego obiektu.. Samochody są parkowane wzdłuż drogi, 

co stwarza pewne zagrożenie dla dzieci idących do szkoły. Następnie dodał,że skoro Pan Wójt 

wnioskuje do Rady o uchwalenie tych  środkowe,  to On –jako Radny prosi także  Radnych  

o ich  przyjęcie  do budżetu.  

 

- Radna Krystyna Trygar stwierdziła,  iż jest też przeciwna przyznaniu tych środków 

finansowych dla Pielni, ponieważ już kilkakrotnie zwracała się z prośbą o przeznaczeniu 

pewnych środków finansowych na zabezpieczenie niszczejących  300 - letnich zabytkowych 

dębów rosnących w podworskim parku w Posadzie Zarszyńskiej. Dęby te nie dość, że niszczeją, 

to jeszcze zagrażają osobom chodzącym po parku.  Poprosiła ,aby ktoś się tymi drzewami 

zainteresował poprzez zabezpieczenie  konarów, poobcinanie  uschłych  gałęzi. Następnie 

dodała, że  „wprawdzie pracownik z Urzędu Gminy zrobi  zdjęcie złamanym drzewom, ale 

dalej nic się w tym temacie nie robi”.  Na zakończenie jeszcze raz poprosiła  

o większe zainteresowanie się tym tematem. 

 

- Radny Wojciech Niemiec zapytał Kierownika Referatu Inwestycji, czy posiada wyliczenia 

minimalnych kosztów wykonania zagospodarowania  terenu poprzez budowę alejek, parkingu 

itp. przy planowanej budowie amfiteatru  w Pielni w takim  stopniu który  umożliwiłby jego 

odbiór przez Nadzór Budowlany.  

 

- Radny Stanisław Burczyk zabierając głos powiedział, iż  jest zbulwersowany  zaistniałą  

sytuacją i powiedział ,że  w trakcie uchwalania w dniu 18 grudnia 2013 r. budżetu gminy na 

2014 r., kiedy  borykano się z kłopotami,  aby ten budżet uchwalić, nie było środków na remont 

Domu Ludowego w Pastwiskach, na kontynuacje budowy sieci wodociągowej w Nowosielcach 

i inne zadania. Nagle – jak zaznaczył w styczniu 2014 r. znalazły się pieniądze  na realizację 

w/w dodatkowych zadań w Pielni i   na przebudowę i remont obiektu sportowego w Zarszynie. 

Następnie Radny zaznaczył, iż w innych szkołach poza Zarszynem gdzie nie ma sal 

gimnastycznych - uczniowie -  mają gorsze warunki do ćwiczeń. Zapytał, czy aż tak ważną 

sprawą jest odbudowa boiska szkolnego przy SP i Gimnazjum w Zarszynie, czy nie lepiej 

byłoby poprawić stan techniczny budynku Domu Kultury w Zarszynie. Radny zapytał „czy był 

brany pod uwagę priorytet potrzeb, bo podejmowanie takich, a nie innych decyzji stwarza 

wrażenie   , że jest coś nie tak i czuje się w pewnym stopniu oszukany”. Radny zaznaczył, że 

dwa  lata temu pytał Wójta o możliwość  zabezpieczenia środków na rozbudowę szatni 

sportowej w Nowosielcach i doprowadzenie ciepłej wody. Wówczas tych środków nie było. 

Wspomniał też, że „kilka lat  temu wydano 30 tys. zł na remont stadionu  

w Nowosielcach i wówczas była wielka awantura, a teraz „wydaje się miliony, a efektów 

sportowych  żadnych nie widać”. Radny dodał także, iż w gminie realizujemy  inwestycje 

nieekonomiczne ,  które potęgują jedynie wzrost ich  kosztów utrzymania z budżetu gminy  

i skąd te środki brać. Są  to inwestycje, które „tylko zjadają pieniądze naszych podatników”  

i dodał, że będzie głosował przeciw uchwale w sprawie zmian w uchwale budżetowej na  
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2014 r.  

 

- Kierownik Referatu Inwestycji Pan Eugeniusz Mazur powiedział , że sprawdził zakres 

rzeczowy dodatkowych prac do realizacji przy zadaniu budowy amfiteatru w Pielni. Wskazał 

jaki zakres prac musi być wykonany podając i dodał, że  zakres wynikający z złożonego 

wniosku do Programu Polsko-Słowackiego musi zostać wykonany. Nie podał dokładnej kwoty  

tych dodatkowych prac, gdyż kosztorysy są aktualnie sprawdzane przez  inspektora nadzoru. 

 

- Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej stwierdził, że decyzję o przyznaniu środków na realizację 

zadania w Pielni pozostawia do dyspozycji Radnych. Następnie wyjaśnił, że realizowany jest 

projekt budowy amfiteatru w Pielni z określonym zakresem  zadań. Część  zadań wynikających  

z realizacji  Programu Transgranicznego Polska – Republika Słowacka  w ostatnim  okresie 

czasu okazała się być niekwalifikowalna i muszą one być realizowane ze środków własnych.  

Dlatego Wójt zaproponował przeznaczenie takich środków, które pozwoliłyby zadanie to 

wykonać  w całości, zgodnie z wydanym pozwoleniem na tę budowę. Wyraził obawę, 

że ograniczenie zakresu robót objętych pozwoleniem na budowę spowoduje, że Nadzór 

Budowlany tej inwestycji nie odbierze. W takiej sytuacji pozyskane z Programu będziemy 

musieli z odsetkami oddać. Odnośnie pozostałych zadań do realizacji z budżetu w 2014 r. Wójt 

przypomniał, że początkiem 2013 r. była już wyrażona uchwałą zgoda Rady Gminy  na złożenie 

wniosku do Ministerstwa Sportu o dofinansowanie remontu boisk sportowych w Zarszynie lecz  

wniosek ten  nie uzyskał on akceptacji. Obecnie wniosek ten może zostać złożony  ponownie. 

Na sugestię Radnego Burczyka dotyczącą przeznaczenia środków własnych planowanych na 

remont boisk szkolnych czy  remont budynku Domu Kultury w Zarszynie Wójt odpowiedział, 

że zadania realizowane  szkół są na pewno  ważniejsze. Zważywszy na to, że w szkole uczy się  

ponad 300 uczniów, dobrze byłoby, aby boisko szkolne miało inną nawierzchnię niż obecną 

asfaltową. Zadanie to jest jeszcze w fazie składania  wniosku, a czy zostanie zakwalifikowane 

do realizacji, tego nie wiadomo. Wójt zaznaczył, że Jego zdaniem trzeba korzystać jeszcze  

z ostatnich możliwości pozyskania dodatkowych środków na realizację tego typu zadań, gdyż  

później może ich już nie będzie. Następnie wyjaśnił, iż do złożenia wniosku niezbędne jest 

zabezpieczenie środków w budżecie gminy. Taki wymóg postawiony został w ogłoszeniu  

o naborze wniosków. Dla zobrazowania sytuacji Wójt dodał, że jeśli  nie zaryzykowałby i nie 

złożył  ponownego wniosku do PROW na budowę kanalizacji w Odrzechowej, to nigdy byśmy 

już tych środków nie pozyskali. Podkreślił, że  warto  korzystać z ogłaszanych naborów 

wniosków o dofinansowanie  a podjęcie decyzji o środkach dla Pielni poddaje pod rozwagę 

Radnych. 

 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej zgłosił oficjalny 

wniosek o 10 minutową  przerwę w obradach w celu odbycia dodatkowego posiedzenia Komisji 

przed głosowaniem nad uchwałą w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2014 r.  

Powyższy wniosek poddany pod głosowanie przez Przewodniczącego Rady Gminy przyjęty 

został jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych.  

 

- Po wznowieniu obrad Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki 

Komunalnej   Pan Adam Malik oznajmił, że w trakcie przeprowadzonej dyskusji wnioskowano, 
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aby zgłoszony na posiedzeniu  Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej 

odbytym w dniu 28 stycznia 2014 r. wniosek o zdjęcie kwoty 400 tys. zł  z projektu uchwały 

budżetowej na 2014 r. „Działu 921 Kultura  ochrona dziedzictwa narodowego - Inwestycje  

i zakupy inwestycyjne na zadanie budowa amfiteatru w Pielni” – unieważnić. Natomiast  

w ramach przytoczonego  działu budżetu przeznaczyć na realizację powyższego zadania kwotę 

100 tys. zł. Za przyjęciem wniosku  głosowało 9 członków Komisji.  

 

- Wójt Gminy Pan Andrzej  Betlej wyjaśnił, że przyjęty wniosek Komisji wymagać będzie 

całościowego przepracowania projektu uchwały budżetowej na 2014 r. i zmianę projektu 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2014-2023. Powyższe dokumenty muszą być  

w dniu  30 stycznia 2014 r. złożone w NFOŚiGW w Warszawie jako załączniki do  

przygotowanego wniosku na zadanie „Termomodernizacja budynków użyteczności publicznej” 

w ramach Programu „Zarządzenie energią w budynkach użyteczności publicznej”. W związku 

z tym Wójt zaproponował rozważenie przez Radę możliwości  przyjęcia projektu uchwały 

przedłożonego radnym i na obecnym etapie  nie zmieniać zapisów w dziale 921, a wnioskowane 

przez Komisje zmiany wprowadzić  na najbliższym posiedzeniu sesji Rady Gminy. Takie 

rozwiązanie problemu pozwoli na terminowe złożenie wniosku  

o grant finansowy na termomodernizację budynków użyteczności publicznej. 

 

- Radny Adam Malik zabierając głos powiedział, że „Radni postawieni zostali pod bramką” 

 i  zauważa, że ostatnio członkowie Komisji dostają nowe dodatkowe materiały tuż przed 

posiedzeniem komisji i coraz bardziej to członkom komisji nie podoba się. Nową wersję 

projektu zmian w uchwale budżetowej z kwotą 400 tys. zł dla Pielni - Radni otrzymali na 

posiedzeniu  Komisji. Zaproponował, aby przyjąć projekt przesłany wraz z zaproszeniami na 

sesję,  a w nim tej kwoty nie było. 

 

W odpowiedzi na zarzut  Radnego Adama Malika, że to jest „stawianie pod bramką” Skarbnik  

Gminy wyjaśniła, że  „nie jest to działanie z premedytacją, my w taki sposób pracujemy”. 

Zmiany zachodzą z dnia na dzień i wszystko to dzieje się szybkim tempie. Ta powyższa zmiana 

spowodowałaby ponowne pracochłonne opracowanych wyżej projektów uchwał, które muszą 

być gotowe na godziny ranne dnia następnego. Wynika to z krótkiego terminu wyznaczonego 

na składanie wniosków.  

 

- Radny  Janusz Dębski zaznaczył, że tu chodzi o niebagatelną kwotę 400 tys.zł. 

 

W toku dalszego posiedzenia  Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod 

głosowanie wniosek Komisji o pozostawienie w dziale 921 kwoty 100 tys. zł.  

Za przyjęciem tego wniosku głosowało – 0 radnych, przeciw 12, 3 radnych wstrzymało się od 

głosu. Zatem wniosek Komisji upadł i  w dziale 921 pozostał zapis w kwocie w wysokości  

400 tys.zł. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny podał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2014 r. Za podjęciem uchwały głosowało  

13 radnych, 1 przeciw, 1 radny wstrzymał się od głosu. Uchwała podjęta została większością 
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głosów i stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 8. Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny otworzył dyskusję nad projektem 

uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zarszyn na 2014-2023. 

- Skarbnik Gminy Pani Ryszarda Mikołajek w imieniu Wójta zgłosiła autopoprawki do projektu 

polegające na tym, że :  

- tytuł uchwały winien brzmieć” sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Zarszyn” bez określania lat; 

- w § 1 ust. 2. winien brzmieć po słowach - w ramach PROW” przesuwa się okres realizacji 

z roku 2015 na 2014, a tym samym skreśla się go z wykazu przedsięwzięć”; 

- w § 4 dodaje się  lit. a i b, które wcześniej były zapisane jako § 4 i  § 5. 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

oznajmił, że na odbytym  posiedzeniu Komisji w dniu 28 stycznia br. członkowie Komisji  

w wyniki głosowania O-„za”, 3- przeciw, 5 radnych wstrzymało się od głosu wyrazili 

negatywne stanowisko w kwestii przedmiotowego projektu. Z uwagi na to, iż nie było jasnego 

stanowiska w kwestii przyznania środków na realizację zadania w Pielni, a zmiany w uchwale 

budżetowej powodują zmiany w WPF pozostawia ten projekt uchwały do indywidualnego 

głosowania. 

- Innych głosów w dyskusji nie zabierano.  

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zarszyn. Uchwała podjęta 

większością głosów. Za jej podjęciem głosowało - 13 radnych. 2 przeciw. Uchwała  stanowi 

załącznik do protokołu. 

 

Ad. 9. W dziewiątym punkcie porządku obrad przystąpiono do podjęcia uchwały w sprawie 

udzielenia wsparcia w formie posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności 

albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych. 

- Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem, że  przyjęty przez Radę Ministrów 

Wieloletni Program Wspierania Finansowego Gmin w zakresie dożywania - „Pomoc państwa  

w zakresie dożywania ”na lata 2014-2020 ma na celu ograniczenie m.in. zjawiska 

niedożywienia dzieci i młodzieży. Program ten przewiduje wsparcie gmin, które  

w uzasadnionych przypadkach, będą udzielały pomocy gdy uczeń albo dziecko wyraża chęć 

zjedzenia posiłku, a odpowiednio dyrektor szkoły, przedszkola lub rodzic informuje ośrodek 

pomocy społecznej o potrzebie udzielenia pomocy, w formie posiłku. 

Wydatki na żywność pochłaniają znaczną część środków finansowych będących w dyspozycji  

osób i rodzin, pogarszając  standard ich życia, a tym samym ograniczając możliwość 

zabezpieczenia podstawowych potrzeb życiowych.  

W związku z powyższym podjęcie stosownej uchwały jest uzasadnione. 

 

- Przewodniczący Komisji  Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam 

Malik oznajmił, że na odbytym posiedzeniu Komisji w dniu 28 stycznia powyższy projekt 

uchwały został pozytywnie zaopiniowany. 

 

- Innych głosów w dyskusji nie zabierano. 
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- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał  pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie udzielenia wsparcia w formie posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku 

lub żywności albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych. Uchwała 

podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 radnych. Uchwała stanowi 

załącznik do protokołu.  

 

Ad. 10. Kolejny punkt porządku obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie wyboru metody 

ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami  komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty. 

- Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem wskazującym  treści, że  Ustawa 

 z dnia 13 września 1996 r. o utrzymaniu czystości i porządku w gminach (Dz. U. z 2013 r.,  

poz.1399)  zobowiązała radę  gminy do podjęcia uchwały w zakresie metody ustalenia opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi odbieranymi od właścicieli nieruchomości 

zamieszkałych, stawki takiej opłaty oraz stawki opłaty za pojemniki o określonej pojemności.  

W przypadku, jeżeli odpady komunalne są zbierane w sposób selektywny, stawki powinny być 

niższe. Z mocy prawa gminy zostały zobowiązane do zorganizowania odbierania odpadów 

komunalnych  z nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy, natomiast nieruchomości 

niezamieszkałe mogą pozostać poza systemem  i takie rozwiązanie na obecnym etapie ma  

zastosowanie na terenie Gminy Zarszyn. Opłata za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

zgodnie z treścią art. 6j ww. ustawy, stanowi iloczyn stawki opłaty ustalonej uchwałą oraz  

liczby mieszkańców zamieszkujących daną nieruchomość. W wyniku przeprowadzonych  

w roku 2012 analiz oceniono, że metoda ta stanowi powszechny  

i skuteczny sposób zbierania opłat. Metoda ta jest najprostsza do zastosowania z uwagi na 

dostępność danych np. z ewidencji ludności  prowadzonej przez Wójta Gminy oraz wymaga 

najmniejszych nakładów finansowych związanych z wdrożeniem systemu. Zgodnie z ustawą  

o utrzymaniu czystości i porządku w gminach rada gminy ma obowiązek ustalić niższe stawki, 

jeżeli odpady są zbierane w sposób selektywny. W projekcie uchwały uwzględniono wymogi 

ustawowe, proponując obniżenie stawek opłaty, jeżeli odpady zbierane są w sposób 

selektywny. Dodatkowo zastosowanie niższych stawek stanowi istotną zachętę dla 

mieszkańców do selektywnego gromadzenia odpadów. Rada gminy, określając stawki opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi,  wzięła pod uwagę liczbę mieszkańców 

zamieszkujących Gminę  Zarszyn, ilość wytworzonych na terenie gminy odpadów 

komunalnych, koszty funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami komunalnym   

(tj. odbierania, transportu, zbierania, odzysku i unieszkodliwiania odpadów, tworzenia  

 i utrzymania selektywnego zbierania odpadów komunalnych, obsługi administracyjnej 

systemu) w oparciu  o dostępne dane  i wykonane prognozy wymienionych wielkości. Stanowi 

o tym art.6k ust. 2  w powiązaniu z art.6r ust. 2 ww. ustawy. Uwzględniając powyższe, Rada 

Gminy Zarszyn podjęła stosowną uchwałę podczas sesji Rady odbytej  

w dniu 19 grudnia 2012r.(Uchwała Rady Gminy Zarszyn Nr XXV/211/2012 Rady Gminy 

Zarszyn z dnia 19 grudnia 2012r.), jednakże z uwagi na brak jednoznacznej delegacji  

w przytoczonej na wstępie ustawie, uchwała ta nie została opublikowana w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Podkarpackiego jako akt prawa miejscowego.  

Aktualnie – zważywszy na potrzebę znajomości uregulowań wynikających z uchwały przez 

mieszkańców gminy zachodzi potrzeba podjęcia tej samej pod względem merytorycznym treści 

uchwały, celem jej publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa Podkarpackiego. 
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- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej Pan Adam Malik 

poinformował, że na odbytym posiedzeniu członkowie pozytywnie zaopiniowali omawiany 

projekt uchwały. Jednocześnie  w trakcie posiedzenia padały pytania, czy są czynione działania 

w kierunku unormowania spraw związanych z odbiorem odpadów komunalnych z budynków 

niezamieszkałych takich jak: domy  ludowe , świetlice, remizy strażackie  czyli budynków 

użyteczności publicznej. 

 

- Radny Piotr Tutak zapytał, czy planowana jest ewentualna  obniżka opłaty za odbiór odpadów 

komunalnych od mieszkańców. 

 

- Radny Janusz Dębski zapytał, kiedy zostanie zakończona budowa  wiaty na punkt selektywnej 

zbiórki odpadów komunalnych  na terenie ZGK w Zarszynie. 

 

- Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej Przestrzennej Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

Pan Bogusław Rakoczy wyjaśnił, że wszystkie placówki handlowe muszą mieć obowiązkowo  

podpisaną  umowę  na wywóz odpadów komunalnych i te działania  

w przyszłości  objęte  zostaną kontrolą. Odpady ze szkół składowane są w kontenerach, które 

znajdują się na ich terenie. Natomiast w kwestii odbierania odpadów z budynków 

komunalnych, kierownik poinformował, że organizatorzy imprez organizowanych w domach 

ludowych  otrzymują worki na odpady komunalne, które następnie oddają do kontenera 

znajdującego się na terenie ZGK w Zarszynie. Zważywszy,  że ilość tych imprez w ciągu roku 

nie jest bardzo duża temat ten został w ten sposób doraźnie rozwiązany.   

Odnośnie budowy wiaty na punkt selektywnej zbiórki odpadów komunalnych Kierownik 

Rakoczy powiedział, że opracowano już  projekt budowlany i sporządzono kosztorys , 

zakupione zostały materiały i planuje się, że wiata zostanie wybudowana do końca czerwca  

2014 r. Następnie dodał, że społeczeństwo Gminy Zarszyn bardzo dobrze  wywiązuje się  

z obowiązków w zakresie  gospodarki odpadami komunalnymi. Deklaracji nie złożyło zaledwie  

10 osób, a  ściągalność opłat wynosi  w 95 % . Niemniej jednak w obecnym roku nie jest jeszcze 

planowana obniżka opłaty za wywóz, gdyż potrzeba trochę dłuższego czasu, aby sprawdzić jak 

ten system  będzie dalej funkcjonował . Przy obecnym stanie prawnym zmiana wysokości opłat 

spowodowałaby konieczność złożenia nowych deklaracji. Ewentualnie powstałe w tym roku 

nadwyżki rozliczone będą w roku przyszłym i być może wtedy podjęta zostanie decyzja o 

obniżeniu stawki tej opłaty. Trzeba jednak zaznaczyć, iż decydujące znaczenie będzie miał 

wynik rozstrzygniętego przetargu na wywóz odpadów w roku 2015. 

- Radna Alfreda Gierad stwierdziła, że w wypowiedzi Kierownika Rakoczego nie jest 

zadowolona gdyż po odbytej imprezie masowej opadów komunalnych jest dużo  

i ich wywiezienie do kontenera w ZGK w Zarszynie bywa niejednokrotnie uciążliwe.  

Poprosiła, aby tym tematem  ponownie się zająć i rozwiązać w inny, a nie jak dotychczas 

praktykowany sposób.  

- Innych głosów w dyskusji nie zabierano.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał  pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami  komunalnymi oraz 

ustalenia stawki tej opłaty . Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 
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15 radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 11. W dalszej części posiedzenia przystąpiono do wysłuchania sprawozdań  z działalności 

stałych komisji Rady Gminy w 2013 r.  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny w pierwszej kolejności poprosił  

o zabranie głosu Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej Panią Krystynę Trygar, która odczytała 

sprawozdanie z pracy Komisji w 2013 r. 

Kolejno sprawozdania z pracy Komisji w 2013 r odczytali: 

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej, 

- Przewodniczący Komisji Rolnictwa Przedsiębiorczości i Ochrony Środowiska,  

- Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej. 

Powyższe sprawozdania  stanowią załączniki do protokołu. 

Nie podjęto otwartej przez Przewodniczącego Rady dyskusji nad tym sprawozdaniami.  

Rada Gminy powyższe sprawozdania przyjęła. 

 

Ad. 12. Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad projektem uchwały w sprawie 

zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Gminy Zarszyn na 2014 r. 

- Wszyscy radni i zaproszeni goście otrzymali projekty planów pracy Komisji na 2014 r.  

i  Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zgłaszanie ewentualnych poprawek. 

Następnie  na wniosek Przewodniczącego Komisji Rolnictwa Przedsiębiorczości i Ochrony 

Środowiska Pana Jerzego Stączka przedstawił autopoprawkę Komisji polegającą na zmianie w 

planie pracy komisji w III kw. temat posiedzenia w pkt. 2 na zapis „realizacja zadań 

wynikających z „Programu usuwania wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Zarszyn 

w 2013 r”.  

Przewodniczący Rady Gminy w pierwszej kolejności poddał pod głosowanie zgłoszoną 

poprawkę Komisji Rolnictwa Przedsiębiorczości i Ochrony Środowiska. Oprawka przyjęta 

została 15 głosami „za”. 

- Innych poprawek nie zgłoszono.  

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny  poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Gminy Zarszyn na 2014 r. 

Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15 Radnych. Uchwała 

stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. 13. Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję nad projektem uchwały w sprawie  

planu pracy Rady Gminy Zarszyn na 2014 r. 

 

Radni i zaproszeni goście wraz z materiałami na sesję otrzymali projekt uchwały w sprawie 

planu pracy Rady Gminy Zarszyn  na 2014 r.  

Do przedłożonego planu pracy Rady Gminy- Radny Janusz Dębki wnioskował o włączenie na 

miesiąc marzec br. tematu „ Informacja o stanie służby zdrowia na terenie Gminy Zarszyn”. 

Innych poprawek nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Gminy w pierwszej kolejności poddał pod głosowanie zgłoszoną 

poprawkę Radnego Janusz Dębskiego.  Poprawka przyjęta została 15 głosami „za”. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie  planu pracy Rady Gminy Zarszyn na 2014 r. Uchwała podjęta została jednomyślnie.  

W głosowaniu udział brało 15  Radnych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. 14. W czternastym punkcie porządku obrad przystąpiono do rozpatrzenie  dodatkowego 

zgłoszonego projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia i przyjęcia do realizacji projektu 

pn.”Modernizacja oddziałów przedszkolnych w Gminie Zarszyn” w ramach Programu 

Operacyjnego Kapitał Ludzki. 

- Radni otrzymali projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stwierdzającym, iż  projekt 

„Modernizacja oddziałów przedszkolnych w Gminie Zarszyn” w ramach Programu 

Operacyjnego Kapitał Ludzki będzie realizowany w okresie od 1 lutego 2014 do 31 grudnia 

2014 r. i obejmie wszystkie szkoły podstawowe prowadzone przez Gminę Zarszyn. Dzięki 

wsparciu finansowemu w wysokości łącznej  na kwotę 610 000,00 zł zostaną zrealizowane 

następujące zadania: 

- organizacja placów zabaw przy  SP Zarszyn. SP Odrzechowa, SP Nowosielce, SP Długie oraz 

doposażenie istniejących 3 placów zabaw przy SP w Jaćmierzu ,  Bażanówce i Pielni; 

- dostosowanie toalet dla potrzeb dzieci w wieku przedszkolnym, oraz modernizacja toalet dla 

personelu; 

- wyposażenie m.in. poprzez zakup zabawek i pomocy dydaktycznych, wyposażenia do 

utrzymania czystości w pomieszczeniach, mebli, rolet okiennych, zabezpieczeń grzejników, 

wyposażenia wypoczynkowego i sprzętu ICT, tj. komputery, kserokopiarki, tablice 

interaktywne, rzutniki. 

Jednym z warunków niezbędnych do podpisania umowy z Wojewódzkim Urzędem Pracy  

w Rzeszowie o dofinansowanie w/w projektu jest podjęcie uchwały Rady Gminy Zarszyn  

w sprawie jego zatwierdzenia i przyjęcia do realizacji. 

W związku z powyższym konieczne jest podjęcie przedmiotowej uchwały.  

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny zacytował zgłoszoną   autopoprawkę 

Wójta gdzie w § 1 po wyrazie - w Regionach należy dopisać „Działanie 9.1 Wyrównywanie 

szans edukacyjnych i zapewnienie wysokiej jakości usług edukacyjnych świadczonych  

w systemie oświaty. Poddziałanie 9.1.1 Zmniejszenie nierówności w stopniu upowszechniania 

edukacji przedszkolnej”.   

- Przewodniczący Komisji Finansów Budownictwa i Gospodarki Komunalnej  Pan Adam Malik 

oznajmił, że na posiedzeniu Komisji odbytym w dniu 28 stycznia br. i projekt ten został 

pozytywnie zaopiniowany. Po zrealizowaniu tego projektu większość szkół na terenie gminy 

zostanie dodatkowo doposażona, łącznie z placami zabaw czy z  remontami wewnątrz szkół. 

Jest to bardzo dobre dofinansowanie.  

 

-  Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w sprawie zatwierdzenia i przyjęcia do realizacji projektu pn.”Modernizacja oddziałów 

przedszkolnych w Gminie Zarszyn” w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki. 

Uchwała podjęta została jednomyślnie. W głosowaniu udział brało 15  Radnych. Uchwała 

stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 15. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali : 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny odczytał treść pisma skierowanego do 

Przewodniczącego Rady Gminy w sprawie: planowanej modernizacji drogi gminnej nr 37  

w Jaćmierzu i sprawozdania ze spotkania mieszkańców Jaćmierza, które odbyło się  
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22 stycznia 2014 r w Sołtysówce Domu Ludowego w Jaćmierzu odnośnie planów remontu 

drogi nr 37 w Jaćmierzu z której- wg. zapisów sprawozdania -  korzystać będzie jedna osoba – 

radny Rady Gminy Zarszyn. Treść pism w załączeniu do protokołu.  

 

- Radny Adam Malik wnioskował o pilne wykonanie remontu toalet w Domu Strażaka  

w Posadzie Jaćmierskiej. W tym budynku mieści się coraz lepiej funkcjonująca świetlica,  

z której na co dzień korzysta spora część młodzieży i wyremontowanie toalet jest niezbędne. 

Następnie zapytał, na jakim obecnie etapie jest planowana do wykonania budowa oświetlenia 

drogowego w Posadzie Jaćmierskiej przy Domu Strażaka. W jaki sposób  będą realizowane  

wnioski Komisji Rewizyjnej odczytane w sprawozdaniu z pracy tej Komisji w 2013 r.  odnośnie 

comiesięcznego wystawiania faktur za usługi związane z odśnieżaniem dróg gminnych  

i wewnętrznych. 

 

- Radny Jan Orybkiewicz wnioskował o umocnienie brzegów rzeki niszczonych przez bobry  

w pobliżu  mostu w Pielni.  

 

- Radny Krzysztof Bałut zawnioskował, że podtrzymuje wniosek  Komisji Rewizyjnej  

i Radnego Malika, aby faktury za wykonywane usługi odśnieżania na terenie gminy były 

comiesięcznym odzwierciedleniem wykonanej pracy. Wnioskował o  bieżące wystawianie 

faktur, a nie za okresy dłuższe niż jeden miesiąc. 

Zapytał także, jak w tym roku realizowane jest odśnieżania dróg i następnie zwrócił uwagę  by 

zadanie to  było podyktowane faktyczną potrzebą „ a nie 2 – 3 cm śniegu  i już  w trasę jest 

wysyłana odśnieżarka”. 

Zapytał także o to czy na terenie gminy będą budowane wiatraki. Poinformował,  

że z doniesień medialnych wynika, że w Sejmie przygotowywany jest projekt ustawy  mówiący 

o odległości  3000 m od zabudowań niezbędnej przy umiejscowieniu farm wiatrakowych.  

W kontekście  tego dodał, że ustawa taka potwierdzałaby słuszność uchwały podjętej przez 

Radę Gminy Zarszyn. 

 

- Radny Janusz Dębski w nawiązaniu do sprawozdania Komisji Rewizyjnej z działań 

kontrolnych w 2013 r zapytał Dyrektora ZEAS  jakie nowe zadania wpłynęły na to, że  

że wystąpiła potrzeba zwiększenia zatrudnienia  o jeden etat. 

- Radny Wojciech Niemiec dodał, że na terenie Bażanówki nie ma terenów budowlanych, bo 

większość gruntów na terenie tej miejscowości stanowi   III klasę,  na której po ostatnich 

zmianach prawa  nie można nic budować. Zapytał, czy w związku z tym istnieją jakieś 

możliwości odrealnienia tych gruntów, bo  mieszkańcy będą szukać innych terenów pod 

zabudowę. 

 

- Sołtys Franciszek Gajewski odniósł się do wypowiedzi Radnego Bałuta, który powiedział, że 

„ 2 – 3 cm śniegu  i już  w trasę jest wysyłana odśnieżarka”. Sołtys powiedział, że w kontekście 

takiego stanowiska  może by to radni decydowali o  potrzebie odśnieżania, byłoby najlepiej” 

i następnie wyjaśnił, w jaki sposób te działania są przez sołtysów podejmowane.  

 

Ad. 16. Odpowiedzi na wolne wnioski i zapytania udzielili: 
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-Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej Przestrzennej Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

Pan Bogusław Rakoczy poinformował, że to  sołtysi decydują  i zgłaszają potrzebę odśnieżania 

czy posypywania dróg. Dodał, że w tym zakresie sołtysi  działają bardzo oszczędnie. Następnie 

wyjaśnił na jakich zasadach są fakturowane usługi za odśnieżanie jak odbywa się ich 

potwierdzania przez sołtysów na podstawie skrupulatnie prowadzonych  zapisów. Zaznaczył, 

że sugestie i  wnioski  Komisji Rewizyjnej są krzywdzące. 

- Odnośnie niszczenia przez bobry brzegów rzeki przy moście w Pielni- Kierownik Rakoczy 

zobowiązał się do zgłoszenia problemu w  PZMiUW  w Sanoku. Dodał także ,że „walka  

z bobrami  jest  procedurą  długą i męczącą i nie przynoszącą wymiernych efektów”. 

- Od ubiegłego roku weszła w życie ustawa zabraniająca lokalizowania wszelkiego rodzaju 

budów na gruntach III klasy, co stwarza potencjalnym inwestorom szereg problemów. 

Rozwiązanie problemu wymaga ponownych zmian legislacyjnych.  

 

- Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Krystyna Trygar powiedziała, że Komisja stawiając 

wniosek o bieżące potwierdzanie faktur za zimowe odśnieżanie dróg widziała pewne 

nieścisłości związane  w rzetelnym ich potwierdzaniem w odstępie kilku miesięcy.  

- Sołtys Tadeusz Żuchowski oznajmił, że w temacie odśnieżania sołtysi naprawdę działają 

bardzo ostrożnie i akcja jest uruchomiana tylko wtedy, gdy występuje pilna potrzeba.  Obecnie  

mieszkańcy są bardzo roszczeniowi i czasem trzeba działać na ich wyłączną prośbę, ale cały 

czas mają na uwadze oszczędne wydawanie środków z budżetu gminy. 

- Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Krystyna Trygar zaznaczyła, że Komisja nie 

kwestionowała zasadności odśnieżania dróg, tylko potwierdzanie tej czynności niezwłocznie 

po wykonaniu lub w danym miesiącu. 

 

- Kierownik Referatu Inwestycji Pan Eugeniusz Mazur wyjaśnił  kwestie techniczne  

i organizacyjne  planów budowy oświetlenia drogowego w Posadzie Jaćmierskiej. 

Poinformował że jest już ogłoszony przetarg na wykonawcę tej inwestycji.  

 

- Dyrektor ZEAS Sebastian Bętkowski złożył wyjaśnienia dotyczące o prowadzonej polityce 

kadrowej w ZEAS , która musi być utrzymana zgodnie z obowiązującymi przepisami. 

Powiedział, iż zatrudnienie w ZEAS nie zostało zwiększone i niezrozumienie tematu   

spowodowane jest tym, iż zgodnie z ustawą o finansach publicznych do przeprowadzania 

operacji księgowych, bankowych  mogą być dopuszczone tylko osoby zatrudnione na 

stanowiskach urzędniczych , a nie jako pracownicy pomocy administracyjnej. W związku  

z tym  na nie obsadzone od lat stanowisko urzędnicze zmuszony był ogłosić nabór  w drodze 

konkursu likwidując jednocześnie stanowisko pomocy administracyjnej. Ponadto 

poinformował także o poczynionych w okresie ostatnich dwóch lat oszczędnościach   

w ZEAS Zarszyn. 

 

- Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny odniósł się do zacytowanego wcześniej 

pisma w sprawie planów remontu drogi gminnej  nr 37 w Jaćmierzu, Przewodniczący 

zaznaczył, że będąca przedmiotem pisma przebudowa drogi ujęta jest w uchwale budżetowej 

 z 18 grudnia 2013 r. w dziale 600 rozdz. 60016 drogi publiczne gminne. Zacytował art. 60 pkt.  

4 ustawy i samorządzie gminnym mówiący o tym, że „ za prawidłową gospodarkę finansową  
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gminy odpowiada Wójt i Wójtowi przysługuje wyłączne prawo zgłaszania propozycji zmian  

budżecie gminy”. Skoro  wyłączność zgłaszania propozycji do uchwały budżetowej przypisana 

jest Wójtowi zadał pytanie Radcy Prawnej  , czy zgadza się z taką interpretacja przepisów. 

Radca prawny Pani Agata Kustra Frączek potwierdziła prawidłowość tej interpretacji. 

W kontekście tego Przewodniczący Rady Gminy zaznaczył, że na tym etapie Rada nie może 

podjąć tematu chyba, że pojawi się inicjatywa Wójta w tej sprawie i w związku z tym 

przekazuje pismo do rozpatrzenia Wójtowi. 

 

- Obecny na sesji mieszkaniec Jaćmierza Pan Bogdan Barlewicz powiedział, że zarówno on jak 

i mieszkańcy  Jaćmierza mieszkający  przy drodze nr 70  obawiają się, że jeżeli zostanie 

wyremontowana droga nr 37 to w najbliższym okresie czasie nie starczy środków na remont 

błotnistej drogi nr 70. Obecnie remonty tej drogi odbywają  się na zasadzie przywiezienia 1-2 

przyczepy kamienia na naprawę dziur w drodze, a  mieszkańcy nadal chodzą po błocie. Chodzi 

tu też o elementarne poczucie sprawiedliwości. Poprosił, że jeżeli nie ma już możliwości  

przesunięcia środków z zadania zaplanowanego na przebudowę drogi nr 70 to jego zdaniem 

należy podjąć działania w kierunku wygospodarowania  dodatkowych środków, by w ten 

sposób wyremontować  być może  dwie ostatnie błotniste drogi na terenie Jaćmierza.  

Poprosił, aby temat wyremontowania drogi nr 70  załatwić pozytywnie. 

 

- Wójt Gminy Pan Andrzej Betlej odpowiedział, że  remont toalet w budynku Domu Strażaka 

w Posadzie Jaćmierskiej może być wykonany w tym roku, o ile  uda się wygospodarować 

środki na ten remont. Najpierw jednak  musi zostać  przygotowany  projekt i kosztorys na 

realizację tego zadania.  

Następnie Wójt wyjaśnił, że inwestor definitywnie wycofał się z zamiaru budowy na terenie 

Gminy Zarszyn farm wiatrakowych i żadnych inwestycji w tym zakresie nie będzie.  

- W sprawie remontu drogi nr 70 w Jaćmierzu Wójt dodał, że w miarę posiadanych środków 

drogi gminne i wewnętrze będą remontowane. Potrzeby w tym zakresie  są jeszcze  duże, czy 

to w Długiem czy w  Nowosielcach, a wszystkiego na raz nie da się zrobić. Następnie Wójt 

dodał, że  na terenie gminy kończy się realizowana  od 16 lat budowa  sieci  kanalizacyjnej  

i teraz można będzie bez przeszkód podejmować działania w kierunku  prowadzenia remontów 

dróg. Taką kolejność  wcześniej przyjęto , by drogi nie były niszczone w trakcie budowy 

kanalizacji. Wójt powiedział, także, iż cały  czas zabiega o to , aby pozyskać jak najwięcej 

środków na wykonanie remontu dróg na terenie gminy i jak następnie zaznaczył, że „ nikt nie 

jest lepszy ani gorszy, a główną  przyczyną jest brak środków i wszystkich zadań nie można od 

razu wykonać”. 

- W sprawie realizacji zadania dotyczącego odśnieżana dróg Wójt dodał, że sołtysi bardzo  

dobrze wywiązują się z tego obowiązku i ma do nich pełne zaufanie. Dodał, że w sprawach 

dotyczących odśnieżania trzeba kontaktować się z sołtysami i to jest najlepsze rozwiązanie. Za 

działania podejmowane w kierunku bieżącego wystawiania i  potwierdzania   faktur  

odpowiedzialnym jest Kierownik Referatu GKP.  

 

- Radny Jerzy Stączek zabrał głos jako mieszkaniec Jaćmierza odnosząc się do treści listu 

mieszkańców Jaćmierza nt. planowanego remontu drogi nr 37. Pan Stączek  wyjaśnił, że o ten 

remont zabiegał już od 2007 r., kiedy to złożył w tej sprawie podanie i cały czas  na ten remont 



str. 16 
 

czeka. W 2004 r. złożył podanie na budowę kanalizacji i wodociągu do gospodarstwa rolnego 

w Jaćmierzu,  których  dotychczas nie ma, a tam jest prowadzona duża produkcja rolnicza. 

Przeprowadzenie remontu tej drogi jest niezbędne z uwagi na to, że  droga ta prowadzi do  

gospodarstwa rolnego Pana Staczka, w którym jest prowadzona hodowla  160 szt bydła i ze 

względu na zły stan nawierzchni tej drogi OSM  stwarza problemy z odbiorem mleka, gdyż 

jazda samochodem po tej drodze jest bardzo utrudniona. Ponadto do gospodarstwa tego 

dojeżdżają 40 tonowe  samochody ciężarowe  z zaopatrzeniem , którymi jest trudno dojechać  

inną drogą  niż ta wnioskowana do remontu. Z dojazdu do zabudowań z tej wyremontowanej 

drogi  będą mogli korzystać także i innymi mieszkańcy Jaćmierza. 

   

Ad. 17. Na zakończenie sesji Przewodniczący Rady Gminy Pan Janusz Konieczny   

podziękował wszystkim zebranym za aktywny udział w obradach stwierdzając , że  program 

sesji został w pełni zrealizowany. Ogłosił trzydziestą szóstą  sesję Rady Gminy Zarszyn  

bieżącej kadencji 2010-2014  za zamkniętą.  

 

                      Przewodniczący 

               Rady Gminy Zarszyn 

                mgr Janusz Konieczny 
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